






رسم بياني يوضح فئات زائري معرض الصناعات والبناء خلال 
الإثنى عشر سنة السابقة

 دعوة الغرف التجارية لدول مجلس التعاون والملاحق التجارية  للعديد 
ً
كما يتم أيضا

من السفارات بالكويت وهذا لفتح افاق الاستثمار والتبادل التجاري في مجال البناء 
والتشييد بدولة الكويت.

إحصائية زوار معرض الصناعات والبناء في السنوات السابقة خلال الأربعة أيام
يتراوح بين 8,000 إلى 10,000 زائر.

The chambers of commerce of the Gulf Cooperation Council countries and the 

commercial annexes of many embassies in Kuwait are also invited, and this is to 

open up prospects for investment and trade exchange in the field of building and 

construction in the State of Kuwait.

The statistics of visitors to the Industries and Construction Exhibition in previous years 

during the four days ranged from 8,000 to 10,000 visitors.

The Graph that shows the Categories of Exhibitions Visitors of 
Industries & Construction during the previous 12th Years
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السيد الفاضل/
عمار محمد العجمي

وزير الدولة لشؤون مجلس الأمة ووزير الدولة لشؤون الإسكان 

والتطوير العمراني

السيد الفاضل/

علي محمد ثنيان الغانم
ً
رئيس مجلس إدارة غرفة وصناعة الكويت سابقا

السيد معالي الشيخ

محمد العبدالله المبارك الصباح 
الديوان الأميري

السيد الفاضل /

ياســـر أبــــــل
ً
وزير الدولة لشؤون الإسكان سابقا

السيد الفاضل/

صـــلاح المضــــف
رئيس مجلس الإدارة والمدير العام لبنك الإئتمان الكويتي.

السيد الفاصل /

بدر أحمد الوقيان
المدير العام للمؤسة العامة للرعاية السكنية.

السيد الفاضل /

عـــادل الصبيـــح
،
ً
وزير الدولة لشؤون الإسكان سابقا

ً
وزير الكهرباء والماء سابقا

المهندسة الفاضلة /

عواطــف الغنيــــم
.
ً
وكيل وزارة الأشغال سابقا

السيد الفاضل /

أنــــس الصالــــح
ً
وزير الإسكان سابقا

السيد الفاضل /

سالم العبلاني
مدير إدارة الثقافة العلمية

مؤسسة الكويت للتقدم العلمي.

السيد الفاضل /

فـــؤاد العــــون
وكيل الوزارة المساعد وزارة الكهرباء والماء.

بالإضافة إلى العديد من وكلاء ومدراء من وزارات الدولة )المؤسسة 

العامة للرعاية السكنية – وزارة الكهرباء والماء – وزارة الأشغال 

العامة – بلدية الكويت (.

 بحضور العديد من السفراء كـ ) سفير كندا، سفيرة فرنسا(.
ً
وأيضا

Mr. Amar Muhammad Amar Al-Ajmi
Minister of State for National Assembly Affairs

Minister of State for Housing & Urban Development &

Mr. Ali Muhammad Thunayan Al-Ghanim
 Former Chairman of the Kuwait Chamber of Commerce and

.Industry

His Excellency Sheikh

Mohammad Al-Abdullah Al-Mubarak Al-Sabah
Amiri Diwan of Kuwait 

Mr. Yasser Abul
Former Minister of State

for Housing Affairs.

Mr. Salah Al-Mudhaf
Chairman of the Board of Directors

and General Manager of the Kuwait Credit Bank.

Mr. Badr Ahmed Al-Waqian
General Manager of the Public Authority

for Housing Welfare.

Mr. Adel Al-Sabeeh
Former Minister of State for Housing Affairs, 

Former Minister of Electricity and Water.

The honorable engineer /

Awatif Al-Ghunaim
Former Undersecretary

of the Ministry of Works.

Mr. Anas Al-Saleh
Former Minister of Housing.

Mr. Salem Al-Ablani
Director of Scientific Culture Department,

Kuwait Foundation

for the Advancement of Sciences.

Mr. Fouad Al-Awn
Assistant Undersecretary of the Ministry

of Electricity and Water.

In addition to many agents and directors from the ministries 
of the state (Public Authority for Housing Welfare, Ministry 
of Electricity and Water, Ministry of Public Works & Kuwait 

Municipality).
also, in the Presence of many Ambassadors, such as (the 

Canadian Ambassador, the French Ambassador).

أهم وأبرز الشخصيات التي رعت افتتاح معرض الصناعات والبناء في السنوات السابقة:

The most important and prominent personalities who sponsored the 
opening of the Industries and Construction Exhibition in previous years:







Expo-Tag for Organizing Exhibitions & Conferences 
Dalia Nabil Wafai

Managing Director 

نرحــب بكــم فــي الــدورة الثالثــة عشــرة لمعــرض الصناعــات والبنــاء، هــذا الحــدث الــذي أصبــح منصــة 
رائــدة لتبــادل الأفــكار والابتــكارات التــي تخــدم تطلعــات التنميــة والإســكان فــي دولــة الكويــت. يأتــي 
ــكانية،  ــة الإس ــرة للقضي ــول مبتك ــاد حل ــتمرة لإيج ــود المس ــع الجه ــاً م ــرض تزامن ــذا المع ــا له تنظيمن
التــي تعَُــد مــن أهــم أولوياتنــا الوطنيــة. وإيمانــاً بــدور القطــاع الخــاص كشــريك حقيقــي فــي التنميــة، 
نــرى فــي هــذا المعــرض فرصــة ذهبيــة لجمــع الأطــراف المعنيــة، مــن شــركات متخصصــة، وخبــراء فــي 

المجــال، ومواطنيــن، لبحــث واســتعراض أحــدث الحلــول والتقنيــات فــي مجــالات البنــاء والتشــييد، 

والمعــرض برعايــة اســتراتيجية وحصريــة مــن بيــت التمويــل الكويتــي )بيتــك( الــذي يتعــاون مــع عــدد 
مــن نخبــة الشــركات المتخصصــة فــي البنــاء والتشــييد بالســوق الكويتــي بدايــة مــن مرحلــة التصميــم 
وحتــى الإســتلام النهائــي بمجموعــة متنوعــة مــن الحلــول التمويليــة خاصــة للمقدميــن علــى البنــاء 

علــى مســتوى الأفــراد والشــركات.

هــذا العــام، يتميــز المعــرض بمشــاركة واســعة مــن شــركات محليــة ودوليــة تعــرض أحــدث المنتجــات 
ــى  ــولًا إل ــم وص ــييد والتصمي ــن التش ــدءاً م ــاء، ب ــة البن ــل عملي ــف مراح ــدم مختل ــي تخ ــات الت والخدم
ــن  ــل بي ــة وص ــاء حلق ــات والبن ــرض الصناع ــون مع ــأن يك ــورون ب ــن فخ ــور. ونح ــطيبات والديك التش
المشــاريع الإســكانية الجديــدة والمواطنيــن، بمــا يســاعدهم علــى اتخــاذ قــرارات مســتنيرة مبنيــة علــى 
ــم  ــراز رؤيته ــي وإب ــوق الكويت ــاش الس ــاري لإنع ــر العق ــركات التطوي ــرى ش ــوة كب ــم دع ــة. وت المعرف

ــييد.  ــاء والتش ــالات البن ــاً مج ــي وأيض ــال العمران ــي المج ــم ف وخبراته

ــرات  ــمل محاض ــي تش ــة الت ــات التوعوي ــن الفعالي ــلة م ــرض سلس ــيوفر المع ــروض، س ــب الع ــى جان إل
ــي  ــاص ف ــام والخ ــن الع ــن القطاعي ــل بي ــة التكام ــى أهمي ــوء عل ــليط الض ــى تس ــدف إل ــدوات، ته ون
ــة  ــادات قيم ــح وإرش ــم نصائ ــى تقدي ــة إل ــتدام، بالإضاف ــكن المس ــتقبلية للس ــة المس ــق الرؤي تحقي
للــزوار حــول أحــدث التقنيــات فــي مجــال كفــاءة اســتهلاك الطاقــة والميــاه، ونظــم التبريــد والتكييــف 

ــكنية. ــاة الس ــتوى الحي ــاء بمس ــي الارتق ــهم ف ــا يس ــة، وكل م الحديث

مــن هنــا، نؤكــد علــى دور المعــرض فــي تعزيــز الاقتصــاد الوطنــي مــن خــال دعــم الصناعــات المحليــة 
وإتاحــة الفرصــة للشــركات الكويتيــة لإبــراز منتجاتهــا وخدماتهــا، ممــا يعــزز مــن قدراتهــا التنافســية علــى 
ــي  ــرض، والت ــة للمع ــعة المصاحب ــة الواس ــة الإعلامي ــا أن الحمل ــي. كم ــي والدول ــتويين المحل المس
تشــمل وســائل الإعــام التقليديــة والمنصــات الرقميــة، ســتضمن وصــول رســالتنا إلــى أوســع شــريحة 

ممكنــة مــن المهتميــن والمتخصصيــن فــي هــذا المجــال.

ختامــاً، نعــرب عــن جزيــل شــكرنا لــكل مــن ســاهم فــي إنجــاح هــذا الحــدث، مــن رعــاة ومشــاركين وزوار، 
ونتطلــع إلــى أن يكــون هــذا المعــرض خطــوة إيجابيــة نحــو تحقيــق مســتقبل إســكاني أفضــل، يعكــس 

التزامنــا بتطويــر الكويــت ورفاهيــة أبنائهــا.

 اكسبو-تاج لتنظيم المعارض و المؤتمرات
 داليا نبيل وفائي

 المدير التنفيذي

Inauguration Statement كلمة الافتتاح

We warmly welcome you to the 13th Edition of Industries & Construction Exhibition, an Event 
that has become a leading platform for the exchange of ideas and innovations that support Ku-
wait’s aspirations for Construction & Housing. This Exhibition aligns with our ongoing efforts to 
find innovative Solutions to the Housing Challenge, which remains one of our highest National 
Priorities. Believing in the Private Sector’s role as a true Partner in Development, we see this 
Exhibition as a Golden Opportunity to bring together all relevant Parties, from specialized Com-
panies & Field Experts to Citizens, to explore & showing the latest Solutions and Technologies 
in Construction and Building.

The Exhibition is Strategically & Exclusively Sponsored by Kuwait Finance House (KFH), which 
is collaborating with a selection of leading Construction Companies in the Market to provide 
all necessary facilities for Building your Dream Home, from the design phase to final handover, 
offering a wide range of financing solutions, especially for those embarking on Construction.

This year, the Exhibition Boasts Extensive Participation from Local & International Companies 
displaying the latest Products & Services that support all Stages of the Construction Process, 
from Building, Design finishing & Decoration. We are proud that the Industries & Construction 
Exhibition serves as a vital link between new Housing Projects & Citizens, helping them make 
informed, knowledge-based decisions. Leading Real Estate Developers Companies have been 
invited to stimulate the Kuwaiti Market & to share their Visions and Expertise in Urban Devel-
opment & Construction.

In addition to Exhibits, the Exhibition will feature a series of awareness, including Lectures, 
Workshops & Seminars, aimed at highlighting the importance of Public-Private Sector integra-
tion in achieving sustainable Housing. These Workshops will also provide valuable Tips & Guid-
ance for Visitors on the latest Technologies in Energy & Water Efficiency, Modern Cooling & 
Air-Conditioning Systems, and all that Contributes to enhancing residential Quality of life.

We emphasize the Exhibition’s role in Strengthening the National Economy by Supporting Local 
Industries & Providing Kuwaiti Companies an opportunity to showing their Products & Services, 
thus enhancing their Competitiveness Locally & Internationally. The extensive Media Campaign 
accompanying the Exhibition, including Traditional & Digital Platforms, ensures that our mes-
sage reaches the widest possible audience of the interested & Professionals in the field.

In conclusion, we express our Sincere Gratitude to all those who Contributed to the Success 
of this Event Sponsors, Participants & Visitors, and we look forward to this Exhibition being a 
Positive Step toward a better Housing Future, reflecting our commitment to the Development 
of Kuwait and it’s Kuwaitis Welfare.













۔


















إدارة العـــلاقـــات العــامــة وخـــدمـــة المـــواطــــن

 á«aƒà°ùŸG á∏eÉ©ŸG :á¶MÓe)
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
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∞««µàdG Iõ¡LC’ »LQÉÿG h »∏NGódG âcódG ∫RGƒY -٢


 ¬©°Vhh §FÉ◊G ´ÉØJQG øe ∞°üfh Îe ´ÉØJQG ≈∏Y ¬©°Vh

á«∏NGódG §FGƒ◊G ≈∏Y


 ∫õY IOÉjõd ≈∏YCG ácÉª°Sh áaÉãc hP ∫RÉY QÉ«àNG  -١

IQGô◊Gh äƒ°üdG
 kg/m^3 16 hCG 12 »∏NGódG âcó∏d ∫RÉ©dG áaÉãc  -٢

inch 1 ácÉª°ùH
 ácÉª°ùH kg/m^3 24 »LQÉÿG âcó∏d ∫RÉ©dG áaÉãc  -٣

inch 2

 óYGƒb ™e Ö°SÉæàj ÉÃ U-value áª«b øe ócCÉàdG  -٤
 êÉLõdG äÉfÉ«H IóYÉb Ö∏W ≥jôW øY ∂dP h IQGRƒdG

ácô°ûdG øe









IQGRƒdG ™e πeÉ©àJ »àdG ∞««µàdG äÉcô°T ≈dEG ¬LƒàdÉH -

á«dÉY √AÉØc äGP ∞««µJ Iõ¡LCG QÉ«àNG -
W/m^3 ∞««µàdG áÑ°ùæd áÑ°ùædÉH IQGRƒdG óYGƒ≤H ó«≤àdG -




ÌcCG ájOÉe áØ∏µJh πbCG »°VGÎaG ôªYh AÉHô¡µ∏d ÈcCG ∑Ó¡à°SG




 ÉgQÉ«àNG ºàj øeõdG øe IÎa ∫ÓN áHƒ∏£ŸG ójÈàdG á«ªc
 ´ƒf h áaô¨dG ™bƒe ,áaô¨dG ºéM É¡ªgCG •hô°T Ió©d kÉ©ÑJ

 øW ÜÉ°ùM ºàjh ∫RGƒ©dGh áaô¨dÉH áeóîà°ùŸG òaGƒædG
 IóMƒdG ¿CG å«M HP IóMƒH ¢ù«dh BTU/hr IóMƒH ójÈàdG

»g á«fÉ£jÈdG

1- DX-Package 2- DX-Split
3- DX-Mini Split 4- VRF

TR = 12000 BTU/hr 1










































































